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PROTOKÓŁ Nr XVIII/20 
XVIII sesji Rady Gminy Pszczółki, 

która odbyła się w dniu 7 stycznia 2020 r., 
w Kamienicy Kultury w Pszczółkach, na wniosek Wójta 

 
 

XVIII sesja Rady Gminy Pszczółki rozpoczęła się o godz.16:00 w Kamienicy Kultury            
w Pszczółkach. Obradom przewodniczyła p.Anna Staniewicz - Przewodnicząca Rady 
Gminy, protokółowała: Dorota Gromadzka - Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego i obsługa 
Rady Gminy.  
PORZĄDEK OBRAD: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
1) otwarcie sesji, 
2) stwierdzenie kworum, 
3) przedstawienie porządku obrad. 

 

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  
1) w sprawie stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, których zarządcą 
jest Gmina Pszczółki - referuje p. A.Gołkowska, 
2) w sprawie realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” edycja 
2019-2020 - referuje p. B.Nowakowska, 
3) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pszczółki na rok 
szkolny 2019-2020 - referuje p.P.Chajewski. 
 

3. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe: 
 

      1) otwarcie sesji 
 

XVIII sesję Rady Gminy Pszczółki otworzyła Przewodnicząca Rady słowami: 
„Otwieram XVIII sesję Rady Gminy Pszczółki”. Powitała wszystkich przybyłych na 
posiedzenie. 
 

2) stwierdzenie kworum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła obecność 13 radnych 
(2 nieobecnych - radni: Marta Grzeszczyk i Krzysztof Kutkowski). Powiedziała, że sesja jest 
prawomocna i zdolna do podejmowania uchwał - lista obecności w załączeniu. 
 

      3) przedstawienie porządku obrad 
 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek obrad znajduje się w materiałach na 
sesję, które otrzymali radni i jest zgodny z wnioskiem złożonym przez Wójta.  
 

Ad. 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie następujących uchwał: 
 

1) w sprawie stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, których zarządcą jest 
Gmina Pszczółki  
 

 Pani Anna Gołkowska powiedziała, że 25 października 2019 r. weszła w życie zmiana 
ustawy o drogach publicznych, która spowodowała zmianę stawek opłat w odniesieniu do 
obiektów i urządzeń infrastruktury teletechnicznej. Opracowany projekt uchwały dostoso-
wuje zapisy obowiązującej dotychczas uchwały do zapisów ustawy, poprzez wprowadzenie 
w § 2 pkt 4 stawki za zajęcie pasa drogowego na prowadzenie robót w zakresie obiektów      
i urządzeń infrastruktury wodociągowej, kanalizacji sanitarnej oraz telekomunikacyjnej,           
w wysokości 0,20 zł.   
 

Radna Joanna Falasa powiedziała, że w § 3 ust. 2 została określona roczna stawka za 
umieszczenie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury wodociągowej, kanalizacji sanitar-
nej oraz telekomunikacyjnej, a co z infrastrukturą gazową i energetyczną? 
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Pani A.Gołkowska odpowiedziała, że reguluje to zapis § 3 ust.2, czyli stawka roczna wynosi 
200,00 zł. 
Radna J.Falasa zapytała, z czego wynika dysproporcja między 10,00 zł i 200,00 zł? Czy 
Gmina nie obawia się zarzutu nierównego traktowania podmiotów gospodarczych? 
Pani A.Gołkowska odpowiedziała, że nie było odwołania od poprzedniej uchwały, w której 
takie stawki zostały ustalone.  
 

 Ponieważ innych pytań nie było, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść 
uchwały i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. Obecnych na sesji 
13 radnych, wynik głosowania: ZA - 11 radnych, wstrzymały się 2 osoby (radne: Joanna 
Falasa i Magdalena Niemczuk), głosów przeciw - nie było. Uchwała została podjęta                 
i nadano jej nr XVIII/116/20. 
 

2) w sprawie realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” edycja 2019-

2020 
 

 Pani Beata Nowakowska powiedziała, że Program jest adresowany do osób 
niepełnosprawnych z orzeczeniem o znacznym lub umiarkowanym stopniem niepełno-
sprawności albo orzeczeniem równoważnym, które wymagają usługi asystenta w wykony-
waniu codziennych czynności oraz do funkcjonowania w życiu społecznym. W październiku 
ubiegłego roku złożyliśmy wniosek o przyznanie dotacji i dziś wiemy, że została nam 
przyznana kwota ponad 67 tys. zł. Wymieniła zadania asystenta osobistego osoby 
niepełnosprawnej i powiedziała, że dla osób korzystających z usług asystenta, są one 
bezpłatne.  
 

Radna Joanna Falasa zapytała o liczbę zgłoszonych osób i w jaki sposób wyglądała ich 
weryfikacja?  
Pani B.Nowakowska odpowiedziała, że przewidujemy, iż 5 osób będzie chciało skorzystać 
z takich usług. 
Radna J.Falasa zapytała, skąd cyfra 5, ponieważ sama posiada córkę niepełnosprawną          
i nikt z GOPS nie pytał, czy byłaby zainteresowana, aby dziecko miało asystenta. Kto i jak 
zadecydował, że będzie to 5 osób?  
Pani B.Nowakowska odpowiedziała, że będzie nabór osób chętnych do skorzystania                
z pomocy asystenta. Jeśli zapotrzebowanie będzie większe, to uwzględnimy to w przyszłej 
edycji. Dodała, że usługi mogą być dofinansowane ze środków własnych.  
Radna J.Falasa zapytała, kto i na podstawie czego podejmie decyzję, że ta, a nie inna osoba 
„załapie się” na pomoc asystenta, skoro kryterium jest jedno?  
Pani B.Nowakowska odpowiedziała, że był bardzo krótki okres na złożenie wniosku.  
Radna J.Falasa powiedziała, że jest jej przykro, iż nie przeprowadzono żadnej ankiety, ani 
nawet zapytania telefonicznie. Takich osób nie ma dużo na terenie gminy, wystarczyłby 
komunikat na stronie internetowej lub w mediach społecznościowych.  
Pani B.Nowakowska powiedziała, że nie każda osoba może być asystentem osoby 
niepełnosprawnej i może brakować chętnych do świadczenia tych usług. 
Radna J.Falasa odpowiedziała, że jeżeli robimy program dla społeczeństwa, to powinniśmy 
rozmawiać ze społeczeństwem. Chodzi o zasadę.   
Radny Z.Łysik powiedział, że w uchwale jest zapis o limicie godzin usług asystenta „nie 
więcej niż 30 godzin miesięcznie”, można więc je podzielić na więcej osób.  
Pani B.Nowakowska powiedziała, że jest to pierwsza edycja i nie wiemy, jak program 
zadziała. 
Radny Przemysław Jaskólski podzielił stanowisko radnej J. Falasy, że w takiej sprawie 
powinny być konsultacje społeczne.   
Radny R.Pstrągowski zaproponował, aby na następną sesję przygotować informację o ilości 
osób, które mogą skorzystać z usługi asystenta.    
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Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy w ramach 30 godzin asystent może pracować 
tylko przy jednej osobie?  
Pani B.Nowakowska odpowiedziała, że nie, asystent może świadczyć usługi dla kilku osób 
niepełnosprawnych. Program zapewnia ubezpieczenie asystenta i zakup biletów na dojazd 
środkami komunikacji publicznej.  
Radny Z.Łysik zapytał o zasadę zatrudnienia asystentów. 
Pani B.Nowakowska odpowiedziała, że na umowę-zlecenie i koszt jednej godziny nie może 
być większy niż 30 zł, stąd obawa, że może brakować chętnych do tej pracy. 
 

         Ponieważ więcej pytań i uwag nie było, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść 
uchwały i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. Obecnych na sesji 
13 radnych, wynik głosowania: ZA - 13 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się - nie 
było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i nadano jej nr XVIII/117/20. 

 

3) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Pszczółki na rok szkolny 
2019-2020 
 

 Pan Piotr Chajewski powiedział, że w związku ze zmianą ustawy Prawo oświatowe, 
zmianie uległy zasady zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych do 
szkół i placówek oświatowych, jeśli dowożenie zapewniają rodzice. Średnia cena jednostki 
paliwa została wyliczona na podstawie średniej ceny paliw w stacjach benzynowych na 
terenie naszej gminy, które obowiązywały w dniu 2 stycznia 2020 r. 
 

Radny Zygmunt Łysik powiedział, że dobrze, iż cena została określona tylko do końca roku 
szkolnego, bo ze względu na sytuację w świecie, ceny paliw na pewno wzrosną.   
 

Radny R.Pstrągowski powiedział, że już dzisiaj ceny są inne.  
 

Radny W.Walejko zapytał o liczbę osób korzystających z takiej dopłaty.  
Pan P.Chajewski odpowiedział, że jest to kilkanaście osób i ich liczba się zmienia.    
 

         Ponieważ innych pytań nie było, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść 
uchwały i zarządziła głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych. Obecnych na sesji 
13 radnych, wynik głosowania: ZA - 13 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się - nie 
było. Uchwała została podjęta jednogłośnie i nadano jej nr XVIII/118/20. 
 

IMIENNY wykaz głosowań radnych nad uchwałami został załączony do protokołu. 
 

Ad. 3 Zamknięcie obrad 
 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 
obrady słowami: ”Zamykam obrady XVIII sesji Rady Gminy Pszczółki”. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 16:30. 
 

 

Protokółowała: D.Gromadzka                               PRZEWODNICZĄCA  RADY GMINY 
               

                                                                                                /-/ Anna Staniewicz 
 
 
 
  Niniejszy protokół został zatwierdzony podczas XX sesji Rady Gminy Pszczółki          
w dniu 3 marca 2020 r., przy braku sprzeciwu. 


